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Slovensko určite potrebuje mať bezpečnosť, čo sa týka zásobovania imunologickými preparátmi, 

krvnými derivátmi či vakcínami. Pre mňa je problém, že výstavba závodu na výrobu vakcín v 

Malackách nebola komunikovaná s odbornou verejnosťou, pričom by sa k nej mal vyjadriť nielen 

hlavný odborník MZ SR, ale aj zástupcovia odbornej spoločnosti.  

Otázne je vôbec, aké vakcíny chceli v Malackách vyrábať, keďže presnosť očkovacích látok proti 

pandemickému kmeňu je vďaka úlohe referenčného centra v Paríži v posledných rokoch veľmi 

vysoká. Na druhej strane sa do budúcnosti počíta s novým systémom očkovania. Mala by byť 

univerzálna vakcína, ku ktorej sa bude dopichávať takzvaná prepandemická očkovacia látka.  

Nie som politik, aby som mohol rozhodnúť, ktorá farmaceutická spoločnosť na Slovensku dokáže 

odborne a efektívne vykonávať tieto činnosti. Treba však povedať, že na Slovensku pôsobila firma 

Imuna v Šarišských Michaľanoch, ktorá dlhodobo vyrábala vakcíny, na čas utlmila výrobu, ale stále je 

to továreň, ktorá má ľudský potenciál. Nemyslím si, že treba očkovacie látky vyrábať, ak máme v 

zásade podpísanú dobrú dohodu o dodávke produktov, ktoré vieme nejakým spôsobom finalizovať so 

slovenskými informáciami.  

Slovensko potrebuje byť pripravené na pandémiu. Politici bývajú často obviňovaní z toho, že na 

vakcíny dávajú veľa peňazí. Je však lepšie dať ich viac a nemať pandémiu, ako mať pandémiu s 

výraznými ľudskými stratami a peniaze ušetriť. To sa predpovedať nedá.  

 


